
Interviu cu prof. Lupu Florica - directoarea scolii din Lupac
vineri, 14 mai 2010


{xtypo_quote}A_a cum ne-am obi_nuit cititorii, aducem de fiecare dat� informacii din _i despre _colile noastre. De data
aceasta, avem pl�cerea de a reda mai jos interviul acordat de doamna profesoar� Florica Lupu, directoarea ^colii cu
clasele I-VIII Lupac. {/xtypo_quote} 


 



Doamna directoare Lupu se afl� în fruntea _colii din Lupac începând cu anul _colar 2009/2010. Este profesoar� de limba _i
literatura român� _i de limba francez�. Pred� la _coala din Lupac din anul 1986. 


R. V� rug�m s� ne prezentaci în câteva cuvinte _coala Lupac.

Dir. ^coala Lupac se prezint� prin calitatea actului educacional realizat de un colectiv didactic de excepcie. Munca _i
d�ruirea dasc�lilor se reg�sesc în generacii de absolvenci ie_ici de pe b�ncile _colii _i cu care ne mândrim. În anul 1986 când
am venit în aceast� _coal�, cu inima strâns�, trebuie s� recunosc, am g�sit un colectiv de profesioni_ti. Faptul c� am r�mas aici
vorbe_te de la sine. C�ci, a_a cum spunea regele Carol I, întemeietorul României moderne &bdquo;Nu zidurile fac o _coal�,
ci spiritul care domne_te într-însa&rdquo;.

R. Cum este colectivul de profesori de la _coala dvs.?

Dir. Ceea ce caracterizeaz� dasc�lii de la _coala nostr� este în primul rând dragostea pentru aceast� meserie _i
profesionalismul. Numai a_a se poate explica faptul c� majoritatea dintre noi funccion�m la aceast� _coal� de zeci de ani.
^coala noast� poate concura cu succes cu orice institucie de înv�c�mânt din mediul urban, având în vedere atât calitatea actului
didactic cât _i baza material� existent�, atât de necesar� unui proces didactic de calitate.

R. V� rug�m s� ne descrieci relaciile cu p�rincii elevilor mai ales având în vedere faptul c� se accentueaz� tot mai mult rolul
familiei în procesul educacional.

Relaciile cu p�rincii se bazeaz� în primul rând pe respect _i implicare. În toci ace_ti ani am simcit c� p�rincii sunt al�turi de
_coal�, implicându-se în proiectele derulate. Atât anul trecut în proiectul &bdquo;Împreun� vom reu_i&rdquo; cât _i în acest an,
când, în parteneriat cu ^coala cu clasele I-VIII nr. 8 din Re_ica, se deruleaz� proiectul &bdquo;Sunt al�turi de tine&rdquo;,
p�rincii au fost al�turi de noi. Le mulcumesc _i pe aceast� cale _i îi asigur de tot sprijinul _i încelegerea noastr�.

R. Cum decurg relaciile cu autorit�cile locale?

Dir. Cu autorit�cile locale sunt relacii de colaborare, acestea manifestând o mare receptivitate la problemele _colii. Pot
spune c� din partea Prim�riei ne bucur�m de tot sprijinul, implicarea autorit�cilor locale este vizibil� înc� de la intrarea în
institucie. Trebuie s� subliniez faptul c� Prim�ria sprijin� _i se implic� în proiectele educacionale ale _colii, acestea fiind
concepute sub form� de parteneriat &ndash; familie &ndash; comunitate.

R. În ultima perioad� suntem bombardaci cu _tirile privind comasarea _colilor. Care este opinia dumneavostr� vizavi de
acest aspect având în vedere faptul c� sunt amenincate _i _colile de pe raza comunei Lupac? 

Dir. Trebuie s� recunosc c� înceleg reticenca p�rincilor în ceea ce prive_te comasarea _colilor. Orice p�rinte dore_te ca, având
_coal� în localitate, copilul s� r�mân� &bdquo;acas�&rdquo;. Din p�cate, migracia forcei de munc� în Occident a dus la sc�derea
populaciei _colare, iar financarea per elev pune în pericol, din cauza banilor, funccionarea unor _coli. Eu sper ca lucrurile
s� se rezolve favorabil în interesul elevului.

R. Care este atitudinea dumneavoastr� fac� de limba matern� ca obiect de studiu?

Dir. Faptul c� elevii au posibilitatea s� studieze limba matern� este un câ_tig imens, necesar în p�strarea identit�cii culturale, iar
faptul c� o fac cu profesori de înalt� cinut� profesional� nu poate decât s� confirme importanca acordat� acestui obiect de studiu
în procesul de înv�c�mânt. A _ti înc� o limb� literar�, în spec� limba matern�, este o _ans� în plus în viac�.

R. Aci colaborat pân� acum cu Uniunea Croacilor din România? Consideraci c� Uniunea se implic� în viaca _i activitatea _colii?

Dir. Suntem recunosc�tori pentru faptul c� Uniunea Croacilor premiaz� elevii no_tri la fiecare sfâr_it de an _colar. De
asemenea, ofer� cadouri de Cr�ciun, asigur� manualele de limba matern�. Din datele pe care le avem _tim c� au fost _i ani în
care Uniunea a financat integral transportul elevilor participanci la olimpiada de limba _i literatura matern�, faza nacional�.
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Uniunea s-a implicat în acciunea de mencinere a funccion�rii _colii din Rafnic. Pe scurt, se observ� implicarea activ� a
Uniunii Croacilor în p�strarea, promovarea _i îmbun�t�cirea procesului educacional, atât în limba matern�, pentru a p�stra
identitatea cultural� _i lingvistic�, cât _i în procesul de înv�c�mânt în general. Sper�m ca buna colaborare s� se amplifice pe viitor.

R. V� mulcumesc pentru interviul acordat _i v� doresc mult succes în conducerea instituciei în fruntea c�reia v� aflaci. 

Dir. ^i eu v� mulcumesc. 




Maria Latchici 
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